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اعضای شورای شهر تهران می گویند از اقدامات 
شهرداری درباره مرکز آموزشی 06 در شمال 

شرق تهران بی اطلاعند

تصميم براي پادگان 06
شــهروند| ديروز اعضاي شــوراي شهر به 
محض آغاز رســمي جلســه شــورا، تذكرات 
هميشــگي خود را در پيش گرفتند و هركدام 
موضوعي را طرح كردند اما مهمترين تذكراتي 
كه از آن حرف زده شد، درباره فضاي سبز شهر 
تهران بود؛ يعني تصميم برای بارگذاري پادگان 
06 پاســداران و برگرداندن پرونده های جرايم 

باغات به كميسيون ماده 7. 
براســاس مصوبه مجلس در  ســال 88 قرار بود 
پادگان ها از شهر خارج شوند و از اين طريق اراضی 
آزادشده كمبود ســرانه های خدماتی شهر جبران 
شود، البته با هماهنگي هاي وزارت راه وشهرسازی و 
شهرداری تهران. پادگان 06 يا همان مركز آموزشي 
06 يكي از همين پادگان هاست كه در اين سال ها 
البته پوشــش گياهي آن هم خشــك شده است؛ 
زميني به مساحت 49.5 هكتار كه نخستين بار در 
مهرماه امسال با پست اينستاگرامي حميد فرخ نژاد، 
بازيگر سينماي ايران مورد توجه رسانه ها قرار گرفت. 
او در آن پســت معروف خود اعلام كرد كه درختان 
فضاي اين پادگان كه بــه دوره قاجار برمي گردد، 
درحال خشك شدن است و بهتر است كه آن جا به 
فضاي فرهنگي و ورزشي تبديل شود. بعد هم البته 
علي اعطا، سخنگوي شوراي شهر تهران هم درباره 
اين زمين توضيح داد كه براساس رأی كميسيون 
ماده 5، 70 درصد سطح اين پادگان بايد در اختيار 
شهر و ٣0 درصد از سطح پادگان هم بايد متعلق به 
ارتش باشد. براساس اين مصوبه، ارتش می تواند در 
بخشی از اين ٣0 درصد ساخت وساز كند كه درحال 
حاضر هم، ساخت وسازش طبق قاعده جلو رفته و 
تنها موضوعی كه مطرح است، حالا با گذشت ٣ماه 
از زمان خبرهاي نگران كننــده ای از اين پروژه به 
گوش مي رسد. علي اعطا، سخنگوي شوراي شهر 
تهران بعد از توييتي كه رئيس كميسيون شهرسازي 
در روزهاي گذشته در اين باره داشت، می گويد كه 
شورا نسبت به اقدامات شهرداری درباره بارگذاری 
در مركز آموزشــی 06 بی اطلاع اســت: »هرگونه 
تصميم گيری درباره اين مركز، نيازمند آن اســت 
كه مستقيم افكار عمومی و نمايندگان مردم را در 
جريان بگذارند اما شورای شهر آن گونه كه بايد در 
جريان پيگيری های شــهرداری در راستای طرح 
موضــوع و پيگيری تصويب طــرح مركز آموزش 
درجه داری 06 از شورای عالی شهرسازی نيست.« 
او البته از شوراي عالي شهرسازي و معماري به دليل 
قبول تعويق تصميم گيري براي اين بنا هم تشكر 
كرد: »شــورای عالی شهرســازی بنا به پيشنهاد و 
درخواســت كميسيون شهرســازی شورای شهر 
قبول كرده كه تصميم گيری در مــورد بارگذاری 
در اين محدوده را دوهفته به تعويق بيندازد، كسی 
مخالف اين نيست كه در اين زمين بارگذاری معقول 
انجام شود اما لازم است اين گونه تصميم گيری های 
كلان برای شهر با اطلاع و آگاهی شهروندان، افكار 
عمومی و نمايندگان مردم صــورت گيرد.« البته 
محمد سالاری، رئيس كميســيون شهرسازی و 
معماری شورای شهر تهران هم در جلسه گذشته 
شورا در اين باره تذكري را مطرح كرده بود: »اگر قرار 
باشد پادگان ها از شهر خارج شوند و به جای آنها چند 
برابر طرح تفصيلی بارگذاری انجام شود، همان بهتر 
كه پادگان ها در شهر بمانند، حداقل اين كه موجب 
كمترشــدن ســرانه های خدماتی نمی شوند و در 
زمان بحران هم می توان از آنها استفاده كرد.« او از 
شهرداري خواست تا با توجه به مشاركت شهرداری 
تهران و سهم 70 درصدی شــهرداری از اين پروژه، 
نماينده شــهرداری با اين موضوع اعلام مخالفت 
كند. مركز آموزشــي 06 در محدوده خيابان های 
پاسداران، اتوبان صياد شيرازی و خيابان های دولت 
و گلستان قرار دارد. حالا البته تصميم گيري براي 
ساخت آن دوهفته به تعويق افتاده است اما مسأله 
اين اســت كه محدوده خيابان پاسداران به لحاظ 
ترافيكي وضعيت بحراني دارد و با تصميم بارگذاري 
يك ميليون مترمربعي اين پروژه معلوم نيست چه 

بلايي بر سر اين منطقه خواهد آمد. 
برگرداندن پرونده های باغات به کمیسیون 

ماده 7
ورود پرونده باغات و بررســي آن در شوراي شهر 
يكي از اقدامات اميدبخش شــوراي پنجم بود و در 
واقع با اين اقدام مي شــد ارزيابي از وضعيت باغات 
تهران به دست آورد و از طرفي بررسي ميزان جريمه 
متخلفان خشك شــدن درختان و رسانه ای شدن 
آن در شوراي شهر، باعث ترغيب افكار عمومي در 
نگهداري از باغ هاي باقيمانده تهران مي شد اما حالا 
رئيس شوراي شــهر تهران به دليل ترافيك كاري 
شــورا، بررســي اين پرونده ها را از دستوركار شورا 
خارج كرد، آن هم در شرايطي كه بررسي دو پرونده 
هم در دســتوركار ديروز بود و درنهايت با پيشنهاد 
رئيس شورا مقرر شــد كه پرونده های اين چنينی 
به شهرداری برگردانده شود و تنها موضوع باغ بودن 
يا نبودن برای بررسی به شــورا آورده شود: »ورود 
شورا به مسأله باغات سبب شده كه تعداد پرونده ها 
افزايش يابد، در اين جلسه مقرر شد كه پرونده ها به 
كميسيون ماده 7 برگردانده شود تا خود مسئولان 
شــهرداری و كارشناســان ذی ربط در اين زمينه 

تصميم بگيرند.«
محســن  هاشــمی در پايان جلســه درجمع 
خبرنگاران درباره سرانجام طرح ترافيك جديد هم 
گفت: »مصوبه شــورای ترافيك هنوز در كارتابلم 
قرار نگرفته و البته ممكن اســت در كارتابل رئيس 
كميســيون حمل ونقل باشــد اما هنوز به صورت 
مكتوب مصوبه ای كه به امضای اعضای شــورای 

ترافيك باشد را نديدم.« 

خبر
معاون وزیر تعاون خبر داد:

 پيگيری برای حقوق
قربانيان نفتکش سانچی 

ایرنا| معاون توسعه مديريت و منابع انسانی وزارت 
تعاون از پيگيری حقوق قربانيــان حادثه نفتكش 
ســانچی خبر داد. نصرالله بازونــد قربانيان حادثه 
نفتكش سانچی را شهدای كار خواند و گفت كه به 
همين منظور پيگيری تمام حق و حقوق اين افراد و 
خانواده های آنها ادامه دارد. او در جمع خبرنگاران با 
اشاره به اين كه حادثه سانچی همانند حادثه ديدگان 
معدن يورت آزادشــهر، حادثه ای ناشی از كار است، 
ادامه داد: »تاكيد رئيس جمهوری بر اين اســت كه 
پيگيری حادثه ســانچی و مراحــل حقوقی آن به 
بهترين نحو انجام گيرد تــا به خانواده های قربانيان 
فشاری وارد نشــود.« بازوند در ادامه تعداد حوادث 
ناشی از كار در كشــور را بين 20 تا ٣0 هزار مورد در  
سال اعلام كرد و گفت: »شــمار افرادی كه در اين 
حوادث فوت يا قطع عضو می شــوند، حدود 2 هزار 
نفر در  ســال اســت.« به گفته معاون منابع انسانی 
وزارت تعاون، استانداردسازی محيط كار و آموزش 
كارگران و كارفرمايــان از مهمترين برنامه های اين 
وزارتخانه است و سالانه 200 هزار نفر ساعت روز در 
هر استان دوره های آموزشی به كارگران و كارفرمايان 
ارايه می شــود. او ميانگين نرخ بيكاری كشــور را 
12 درصد و تعداد بيكاران كشور را بين ٣ تا 4 ميليون 
نفر اعلام كرد و گفت: »در طول 9 ماه امســال برای 
حدود 700 هزار نفر از جمعيت بيكار كشــور شغل 
ايجاد شده است. با مشكل بيكاری تجمعی در كشور 
مواجه هستيم و سالانه يك ميليون فارغ التحصيل 

دانشگاهی به جمعيت بيكار كشور اضافه می شود.«

معاون آموزش و پرورش: 

پيش دانشگاهی 35ساعته می شود
ایســنا| معاون آمــوزش متوســطه وزارت 
آمــوزش و پــرورش از ٣5ساعته شــدن دوره 
پيش دانشــگاهی خبر داد و گفت: »از  سال آينده 
دوره پيش دانشــگاهی كه تاكنون 24ساعته بود، 
٣5ساعته خواهد شد.« به گفته علی زرافشان، برای 
بالابردن ســاعت های آموزش در اين دوره، نيروی 
انسانی 50 درصد افزايش پيدا می كند و تغييراتی 
در مولفه های نيروی انســانی، فضــا و تجهيزات 
ايجاد می شود. او با اشاره به استلزام ها و چالش های 
استقرار پايه دوازدهم در  سال تحصيلی آينده، ادامه 
داد: »به  ســال آخر تغييرات ســاختاری ٣-٣-6 
می رسيم و  ســال آينده پايه دوازدهم در دوره دوم 
متوسطه مستقر خواهد شد.« او افزود: »قبلا پايه 
دوازدهم همان دوره پيش دانشگاهی و مخصوص 
شــاخه نظری بود، اما در ساختار جديد برای همه 
شاخه ها و رشته هاست.« معاون آموزش متوسطه 
وزارت آموزش و پرورش با بيان اين كه تا  سال قبل 
4٣0 هزار دانش آموز در مقطع پيش دانشــگاهی 
داشتيم، گفت: »اين عدد در  ســال 97 به حدود 
900 هزار نفر می رسد. در واقع  سال آينده با افزايش 
بيش از 450 هزار نفری جمعيت دانش آموزی در 
اين مقطع روبه رو می شويم كه بايد فضا، تجهيزات 
و نيروی انسانی برای آنها فراهم شود. از اين ميزان 
حدود ٣٣0 هزار نفر مربوط به شاخه فنی و حرفه ای 

و كاردانش اند.« 

 | ایمیل گروه جامعه: www.shahrvand-newspaper.ir  |  jameeh@shahrvand-newspaper.irچهارشنبه 4 بهمن 1396 | سال پنجم | شماره 161329

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:17/30- 17/00

شهروند| تصوير آســمان غبارآلود جنوب غرب 
ايران، تصوير روشن تشنگی زمين است. خوزستان 
پنجمين روز غبارآلودش را از سر گذراند و اين وضع 
تا پايان هفته ادامه دارد. ديروز اوضاع در اين اســتان 
اگرچه از مرز قرمز »خطرناک« عقب نشــينی كرد 
اما كيفيت هوا همچنان روی خط »بسيار ناسالم« 
قرار داشــت و زندگی خوزستانی ها فلج بود؛ اتفاقی 
كه حاصل تأمين نشدن حق آبه، كشاورزی بی رويه، 
سدسازی های بسيار و كاهش شــديد بارش است. 
رئيس سازمان حفاظت محيط زيست كشور كه به 
همراه وزير كشاورزی برای پيگيری اقدامات مقابله 
با غبار به اين استان سفر كرده اند، ديروز بعد بازديد 
از كانون های غبار اعتراف كرد كه »در طول 40 سال 
اخير بزرگترين صدمات به محيط زيست توسط خود 
ما انجام شده اســت.«؛ مايی كه »با مصرف بی رويه 
منابع آب ازجمله آب های زيرزمينی شرايط امروز را 

رقم زديم.« 
با اين همه فقط خوزستان نيست كه گردوغبار و 
هوای آلوده به خــود اهالی اش می رود. همين ديروز 
براســاس گزارش مركز كنترل و پايش ســازمان 
حفاظت محيط زيست شاخص كيفي هواي كرج و 
سنندج ناسالم و اهواز با عدد 282بسيار ناسالم اعلام 
شد. از ميان تمام استان ها اما بوشهر بدترين وضع را 
داشــت و حال روزهای گذشته خوزســتان را پيدا 
كرد. به طوری كه غلظت گردوغبار تا ساعت 9 صبح 
ديروز در بوشــهر 979، در برازجان 407 و در گناوه 
925ميكروگرم برمترمكعب اعلام شد؛ رقمی بسيار 

بيشتر از حد معمولی كه بشود در آن نفس كشيد. 
ميان تمام اخبار غبارآلود از گوشــه جنوب غرب 
كشور اما درحالی  كه تعليق بودجه مقابله با گردوغبار 
در لايحه بودجه 97 انتقادات بسياری را سبب شده 
بود. طيبه سياوشی، عضو كميسيون تلفيق بودجه 
97 خبر داد كه با اذن مقام معظم رهبری 150 ميليون 
دلار از محل صندوق توســعه ملی بــرای مقابله با 
ريزگردها اختصاص می يابد. با اين همه ســازمان 
هواشناسی پيش بينی كرد كه از بعدازظهر سه شنبه با 
شكل گيری توده گردوخاک روی كشور عراق و نفوذ 
آن به جنوب غرب و غرب كشور، مجددا در اين مناطق 
كاهش كيفيت هوا و غبار پيش بينی می شود و اين 
وضع تا آخر هفته برای خوزستان ادامه خواهد داشت. 
سخنگوی دانشگاه علوم پزشكی اهواز روز گذشته از 
مراجعه بيش از 800نفر به اورژانس بر اثر آلودگی هوا 
خبر داد و گفت: »از روز جمعه تا روز گذشته 806نفر 
به اورژانس مراجعه كردند كه 101نفر آنها در بخش 

عمومی و ويژه بستری شده اند.«
ديروز عيســی كلانتری، رئيس سازمان حفاظت 
محيط زيست كه به دســتور رئيس جمهوری راهی 
خوزستان شده بود، به جنوب شــرق اهواز رفت و از 
كانون های بحرانی ريزگرد در اين منطقه و عمليات 
نهال كاری بازديد كرد تا از نزديك شــاهد اقدامات 

مقابله با ريزگرد باشد.

خوزستان عمل می خواهد، نه اقدام نمادین 
از دســت رفتن بخــش بزرگــی از تالاب هــای 
بين النهرين از  ســال 1991 به بعد باعث شــده كه 
رطوبت اين منطقه بسيار كم شود. اثرات ثانويه اين 
اتفاق بــه گفته احمدرضا لاهيجــان زاده، مديركل 
محيط زيست استان خوزســتان، همانی است كه 
امروز شاهدش هســتيم. خشــكيدن تالاب های 
بين النهرين با كاهش بارش در 15 ســال گذشته، 
ميــزان آورد رودخانه ها تــا 40 درصد كاهش يافته 

و سدســازی در ايران، تركيه و 
عراق و مديريت نادرســت آب 
باعث شده كانون های داخلی و 
خارجی ريزگرد به وجود بيايند 
و هر زمان كه تشــنه شــدند، 
فعال شوند. اين بار هم براساس 
گزارش ها كانون های داخلی غبار 
فعال شدند.  اقدامات برای نجات 
خوزستان از اين وضع از اسفند 
 سال پيش آغاز شده اما مديركل 
محيط زيست استان خوزستان 
معتقد اســت، اقدامات نمادين 
نمی تواند مشــكل گردوغبار را 

حل كند؛ چرا كه »بهبود كشاورزی تنها در 10 درصد 
كل اســتان موفق انجام شــده و هنــوز نزديك به 
70 درصد آب در اين حوزه هدر می رود.« همچنين 
با اين كه نهال كاری به  عنوان يكی از اقدامات مقابله 
با ريزگرد انجام می شود اما »مسئولان استانی هنوز 
موفق نشده اند حق آبه اين درختان را در عرصه های 

كانون ريزگرد آبياری كنند.«
کانون ریزگردهای اهواز کجاست؟

بر اســاس گفته مديركل محيط زيســت استان 
خوزســتان كانون های داخلی بيشــتر در شرق و 
جنوب شرق اهواز فعال هستند. اين زمين ها »روزی 

زمين های كشــاورزی و ديم زار بودند« اما »به دليل 
خشك شدن رودخانه زهره و مارون در اين زمين ها 
كشــتی انجام نمی شــود و اين رودخانه ها طغيان 
نمی كنند.« عيسی كلانتری، معاون رئيس جمهوری 
شامگاه سه شنبه در ســتاد مديريت بحران استان 
خوزستان بار ديگر درباره بی آبی حرف زد و با اشاره 
به سوء مديريت مصرف آب در طول دهه های گذشته 
در كشــور گفت: »وضعيت امروز و مشكلاتی كه با 
آن دست به گريبان هســتيم، نتيجه عملكرد خود 
ما و كار خــود ما بــوده نه كار 
كسان ديگری؛ اين ما بوديم كه 
بدون آينده نگــری و بدون كار 
كارشناســی منابع آبی خود را 

بی رويه مصرف كرديم.«
او توســعه صنايع فــولاد و 
پتروشــيمی در مركز كشور به 
جای سواحل جنوبی و استفاده 
از روش ســنتی كشــاورزی به 
جای روش هــای نوين آبياری و 
مدرن سازی كشــت را به  عنوان 
اشــتباه های ادامه دار در ايران 
مثال زد و يادآوری كرد كه »ايران 
كشوری نيمه خشك و نيمه بيابانی است، پس بايد 

خود را برای زندگی با كم آبی آماده و سازگار كنيم.«
كلانتری خبر داد كه اخيرا جلسه ای با سفير تركيه 
داشــته و نگرانی های خود را به صــورت جدی به او 
منتقل كرده است. همچنين پيشنهاد شده كميته ای 
سه جانبه شامل كشورهای ايران، عراق و تركيه برای 
مقابله با ريزگردها تشكيل شود. خوزستان به گفته 
معاون رئيس جمهوری برای دولت از جايگاه ويژه ای 
برخوردار اســت و برای همين هم رئيس جمهوری 
دستور داده اين استان برای سازمان محيط زيست 

كشور اولويت نخست باشد.

جزییات انتقال آب کارون به مناطق بحرانی
»كانالی به طول 44 كيلومتر بــرای انتقال آب به 
مناطق بحرانی احداث شــده كه اين كانال وظيفه 
تأمين رطوبت زمين و آبرســانی به نهال كاری های 
صورت گرفته را برای جلوگيری از گردوغبار برعهده 
دارد.« اين توضيح علی محمد طهماسبی بيرگانی، 
رئيس كارگــروه ملی مقابله با گردوغبار ســازمان 
حفاظت محيط زيست درباره طرح انتقال آب كارون 
به مناطق بحرانی اســت؛ موضوعی كه كارشناسان 
منابع آب هنوز درباره آن اظهارنظر عمومی نكرده اند. 

نهــال كاری در 5 هــزار هكتار از اراضی اســتان 
خوزســتان يكی از اقدامات دولت بــرای مقابله با 
گردوغبار بوده كه به گفتــه رئيس اداره كل محيط  
زيســت اين اســتان، خود اين راه حل هم با چالش 
مواجه بوده و حق آبه ای برای آبياری آن وجود نداشته 
است. اين طور كه رئيس كارگروه مقابله با گردوغبار 
توضيــح داده، وزارت جهاد كشــاورزی كانالی به 
طول 44 كيلومتر احداث كــرده كه تخصيص آب 
آن در دست بررســی و چانه زنی با وزارت نيرو است. 
طهماسبی به »آنا« گفته است كه تاكنون در منطقه 
جنوب و جنوب شــرق اهواز حدود 10 هزار هكتار 
نهال كاری پيش بينی شده است و همچنين 27 هزار 
هكتار عمليات قرق برای مناطقی كه پوشش نسبی 
دارند هم در نظر گرفته شــده است. به گفته رئيس 
كارگروه ملی مقابله با گردوغبار اعتبار اين دولت برای 
گردوغبار بی سابقه بوده اســت به طوری كه »فقط 
امسال 100 ميليون دلار از صندوق توسعه ملی به اين 

منظور اختصاص داده شده است.« 
در وهله اول حق آبه می خواهیم

رئيس ســازمان محيط  زيست معتقد است رهايی 
خوزستان از گردوغباری كه از كانون های داخلی بلند 
شده، مســتلزم بازپس گيری حق آبه است. كلانتری 
ديروز در يك برنامــه تلويزيونی در اين باره حرف زد و 
البته درباره اين كه فقط خوزستان به گردوغبار دچار 
نيست: »اكثر استان های غرب كشــور با ريزگردها 
درگير هستند و خوزستان دو برابر استان های ديگر 
درگير اين پديده اســت؛ چراكه در ديگر استان های 
غرب كشور پديده ريزگردها تنها با منشأ خارجی كشور 
همسايه بروز می كند اما در خوزستان اين پديده هم 
دارای منشأ داخلی و هم دارای منشأ خارجی است.« 
او گيلان، مشــهد، لرســتان و آذربايجان های غربی 
و شــرقی را به عنوان مناطق درگير بــا بی آبی و غبار 
مثال زد: »مشــكلات آبی گيلان كمتر از مشكلات 
آبی خوزستان نيست. در استان هايی مانند لرستان، 
آذربايجان  غربی و آذربايجان  شــرقی نيز اين مشكل 
وجود دارد. درياچه اروميه در استان آذربايجان  غربی 
گم شده است و وضع مشــهد در خراسان رضوی از 
لحاظ آبی به مراتب اســفناک تر از خوزستان است. 
تمام اين مشكلات كم آبی در كشــور به اين موضوع 
برمی گردد كه از 20 يا ٣0 ســال قبل سياست های 

توسعه پايدار را در كشور جدی نگرفتيم.«

رئیس سازمان محیط زیست از کانون های ریزگرد جنوب شرق اهواز دیدار کرد و از دلایل آلودگی هوای جنوب غرب ایران گفت

 کلانتری: در طول ۴0 سال اخیر بزرگترین صدمات به محیط زیست توسط خود ما انجام شده است             اگر آبی انتقال داده شده، با مجوز وزارت نیرو بوده است
 سازمان هواشناسی: هوا گرم می شود، گردوغبار هم تا آخر هفته هست

اعتراف »آبی«

افقی
1- زردچوبه- عنوان شــهر قم و كاشان در عهد 

قاجاريه
2- پــدر آلمانــي ژيمناســتيك- حكايــت و 

سرگذشت- غذاي محبوب ژاپني ها 
٣- ماده رنگي قابل شست وشــو در نقاشــي- 

نوعي پارچه- برچسب
4- پرحرفي- پوستين- منقار كوتاه- سلام

5- يازده- آماده سفر- تخت پادشاهي- بزرگ 
ناخراشيده

6- قباحت - خط عبور- جنگ افزار ورزشي
7- بدبو- دستكاري غيراصولي- موزيك نظامي 

8- مزدور- يك حرف و سه حرف- تاريخدان
9- آب نه سرد نه  گرم- جو زمين- پشت سر

10- مظهر اســتواري در طبيعت- ماده موجود 
در خون- از شهرهاي فرانسه

11- جوي خون- از شهرهاي گيلان- شدني و 
ممكن- اندوه

12- درخت سدر- شــميم- آب تازي- علامت 
مفعول

1٣- پرنــده صلــح- خــداي هندوهــا- از 
وزارتخانه ها

14- ورزش زمســتاني- هيأت وزيران- متضاد 
كيفي

15- ابداع كننده ســبك كوبيســم در نقاشي- 
اقامتگاه گردشگر

عمودی
1- مهاجم ملي پوش آرژانتيني يوونتوس- لانه 

پرنده- جايزه قهرماني 
2- جوجه تيغي- خط القعر- چه بسيار

٣- رشــته كوه زاگرس- حشــره آفت نباتي- 
ستاره 

4- فتنه- دريا- مجمع الجزايري بين آمريكاي 
شمالي و جنوبي

5- وحشي- از اقوام وحشي- سرشماري
6- تيم فوتبالي در يونان- سيلاب- رياضيدان و 

فيزيكدان برجسته سوييسي- ظرف سركه 
7- گياه- دبير كل جديد ســازمان ملل متحد- 

نظر انتخاباتي

8- حمله و يــورش- نفس ملامتگــر- نام نياي 
ساسانيان

9- گودال- چرب زبان- روغن مردگان 
10- ضمير شــيطاني- مســكوک طلا در عهد 
هخامنشــي- كميته تصميم گير فدراسيون هاي 

ورزشي- خو و الفت
11- از اســامي پســران- تشــريفات- خداي 

درويش 
12- پوشــيده- تــرک اســتخوان- درختــي 

سوزني برگ با چوب صنعتي 
1٣- بشــارت- برگه پيشــگويان- از جبهه هاي 

جنگ تحميلي 
14- دندان تيز درندگان- چهارپاي راه راه- تاوان 
15- قصــد و آهنگ- ضربــان- فرزنــد پيامبر 

بت شكن
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ایسنا| وزير علــوم از برنامه و تمهيدات اين 
وزارتخانه برای توانمندســازی دانشجويان به 
منظور ورود به بازار كار خبر داد. او در اين باره 
گفــت: »با اجرای ايــن طرح، دانشــجويان و 
فارغ التحصيــلان بــا شــركت در كارگاه های 
آموزشی مختص رشــته خود توانمند شده و 
آمادگی بيشتری برای ورود به بازار كار كسب 

خواهند كرد.«
»منصــور غلامــی« در حاشــيه بازديد از 
صندوق رفاه دانشجويان وزارت علوم كه ديروز 
با حضور رئيس ســازمان امور دانشــجويان و 
رئيس اين صندوق صــورت گرفت، گفت: »به 
منظور آشنايی بيشــتر با فعاليت های صندوق 
رفاه دانشجويان كه برای تأمين خدمات مورد 
نياز دانشــجويان كشــور تلاش هــای زيادی 
می كند، بازديــدی از اين مجموعــه به عمل 
آمد. درواقع مجموعه بســيار خوب و منظمی 
در صندوق رفاه شــكل گرفته است؛ به  طوری 
كه آثار و زحمات مســئولان ايــن مجموعه را 
می توان در سطح دانشگاه های كشور طی چند 

 سال اخير احساس كرد.«
او در ادامــه توضيــح داد: »بــه نظــر من، 
فعاليت ها و اقدامات صندوق رفاه دانشجويان 
وزارت علوم در حوزه خدمات دانشجويی يكی 
از دستاوردهای خوب مجموعه وزارت علوم به 
منظور حمايت از تحصيل دانشجويان به شمار 
می آيد.« وزير علوم درباره وام های دانشجويی 
هم گفت: »صندوق رفاه دانشــجويان در ادامه 
فعاليت هايی كه از مســائل رفاهی دانشجويان 
انجام می دهد، ســعی می كند سطح وام های 
دانشــجويان را افزايش و مسيرهای اخذ آن را 
نيز آســان تر كند و اين امر برای دانشــجويان 
دكتری كه بتواننــد با فراغ بال بيشــتری به 
تحصيل بپردازند، محقق شده است.« به گفته 
او وام های تحصيلی دانشــجويان كه از سوی 
صندوق رفاه پرداخت می شــود، هم به صورت 
ماهيانه پيش بينی شــده كه رقــم خوبی نيز 
از پرداخت اين نوع وام ها گزارش داده اســت 
و همين كــه علاوه بر وام هــای تحصيلی،  وام 

اضطراری برای برخی دانشجويان كه نيازهای 
فوری دارند،  از سوی صندوق تأمين و پرداخت 

می شود.
غلامی بازســازی خوابگاه های دانشــجويی 
و ارتقــاي ســطح خوابگاه ها را يكــی ديگر از 
برنامه هــای موفق صندوق رفاه دانشــجويان 
عنوان كرد و گفت: »خوشــبختانه بر اســاس 
گزارش هــای ارايه شــده تعداد بســياری از 
خوابگاه های دانشــجويی كه فرسوده بودند و 
قدمت بالايی داشــتند، تحت عنوان سراهای 
دانشــجويی بازســازی و ارتقا يافته اســت. 
درواقع در طی ســال های اخير، خوابگاه های 
دانشــجويی رتبه بندی شــده و خوابگاه هايی 
كه در درجه هــای پايين تری قرار داشــتند، 
ارتقا يافته اند و در حال حاضر خوابگاه ضعيف 
در كشــور نداريم،  ضمن اين كه خوابگاه های 
متوســط نيز به طور مســتمر ارتقــا خواهند 
يافت.« او همچنيــن از تمهيدات وزارت علوم 
در حوزه تأميــن خوابگاه های متأهلی خبر داد 
و گفت: »همان طور كه در قانون برنامه ششــم 
نيز ديده شده است، قرار اســت از  سال آينده 
ساخت خوابگاه های متأهلی با جديت بيشتری 
در دانشــگاه ها پيگيری شــود.« وزير علوم به 
بحث مشــاركت در توانمندسازی دانشجويان 
در حين تحصيل و آماده ســازی برای ورود به 
بازار كار  هم اشــاره كرد و گفت: »برنامه هايی 
در وزارت علوم وجود دارد و در اين زمينه چند 
دانشگاه نيز پيشقدم شــده اند و ما در روزهای 
اخير قرار شــد كارگروهی بــرای هماهنگی و 
جمع آوری ايده های متخصصين و مســئولين 
برای توسعه برنامه تشــكيل بدهيم.« غلامی 
در توضيح اين موضــوع گفت: »يكی از اهداف 
برنامه فوق، كاهش نگرانی دانشــجويان برای 
اشــتغال پس از تحصيل يــا فارغ التحصيلی 
اســت كه در نتيجــه آن بتوانيم كســانی كه 
فارغ التحصيل شــدند و هنوز جــذب بازار كار 
نشــده اند، بتوانند برای مشــاغلی كه با رشته 
تحصيلی آنها ارتباط مستقيم دارند، دوره هايی 

با كارگاه های آموزشی برگزار كنيم.«

وزیر علوم اعلام کرد:
تمهيدات وزارت علوم برای اشتغال فارغ التحصيلان دانشگاهی

رئیس سازمان حفاظت از 
محیط زیست کشور: حق آبه 
محیط زیست خوزستان هنوز 
داده نشده است، خوزستان 

2/5 میلیارد متر مکعب حق آبه 
زیست محیطی می خواهد 

اما می گویند چون در 
کشاورزی مصرف شده، برای 
محیط زیست خوزستان آبی 

نمانده است
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